
 

 

Tüm Gözler Kültürel Açıdan Zengin bir Ülke olan 
Türkiye’ye Çevriliyor 
 
Önümüzdeki ay, aynı zamanda küresel ekonominin erime noktasına gelmesinden bir yıl 
sonra, İstanbul IMF ve Dünya Bankası’nın Yıllık Toplantıları’na ev sahipliği yapıyor olacak. 
Intranet News, IMF’nin Türkiye’deki Yerleşik Temsilcisi Hossein Samiei’ye hazırlıkların 
yerinden nasıl göründüğünü sordu.    
 
Intranet News: Yaklaşık son iki yıldır Türkiye’de Kıdemli Yerleşik Temsilci olarak görev 
yapıyorsunuz. Bu görevden memnun musunuz?  
 
Samiei: Türkiye zengin ve karmaşık kültürü, gururlu ve konuksever insanı, güzel ve farklı 
kıyıları, insanı hayrete düşüren tarihi kalıntıları, ilginç yemekleri ve daha başka pek çok şeyi 
ile mükemmel bir ülke.   
 
Türkiye’den pek çok uygarlık geçmiş ve bu topraklara izlerini bırakmışlar. Kulağa biraz klişe 
bir söz gibi gelebilir ancak Türkiye gerçekten de Batı ile Doğu’nun buluştuğu yer. Zaman 
geliyor çevrenizi büyüleyici bir biçimde geleneksel ve doğulu buluyorsunuz, zaman geliyor 
kendinizi New York’un tam kalbinde hissediyorsunuz.    
 
Ve elbette Türkiye, benim sevgili memleketimin, çok köklü ve engin bir tarihe sahip başka 
bir etkileyici ülke olan İran’ın da komşusu. İki ülke arasındaki kültürel ve tarihsel bağlar, 
tıpkı farklılıkları gibi çok büyük.    
 
Türkiye’de yaşamak bakış açımı pek çok açıdan değiştirdi. Önde gelen ve dinamik 
yükselmekte olan ekonomilerden biri olarak Türkiye, bölgesel siyasi ve ekonomik bağlam ve 
bunların yanı sıra ilk defa Yerleşik Temsilci olarak görev yaptığımdan kamu yetkilileri ve 
basınla ilişkileri yürütme hakkında öğrenilecek kesinlikle çok şey var.  
 
IN: Türkiye Birleşik Devletler dışında Yıllık Toplantılara iki kez ev sahipliği yapan tek 
ülke – daha önceki 1955’te idi. Bu defasında etkinliğin düzenlenmesi ülke için nasıl bir 
anlam taşıyor? 
 
Samiei: Türkiye ekonomisi ve siyasetinde 1955’ten bu yana pek çok iniş çıkış oldu. Ancak 
bir şey açık: Ülke artık dünyanın en büyük 20 ekonomisi arasındaki yerini karalı bir biçimde 
sağlamlaştırdı. Aynı zamanda önemli bir bölgesel barış elçisi ve küresel ölçekte dinlenen bir 
ses haline de geldi. Yıllık Toplantılar Türkiye’nin bu başarıları göstermesi için büyük bir 
fırsat.      
 
Toplantılar ayrıca İstanbul’un istisnai bir finans, iş ve kültür kenti olarak fark edilmesini de 
artıracaktır. Ve Yıllık Toplantılar’ın tüm ziyaretçilerine ilk elden Türkiye’nin alâmetifarikası 
haline gelmiş olan misafirperverliğini de deneyimleme fırsatını sunacaktır; bu da 
önümüzdeki yıllarda turizm için daha fazla itici güç sağlayacaktır.  
 
IN: Toplantılar yaklaştıkça iş yükünüz üzerindeki etkisi ne oluyor? 
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Samiei: Açıkçası, Yıllık Toplantılar’ın organizasyonu Yerleşik Temsilciliğin sorumlulukları 
dışında kalsa da, çalışma arkadaşlarımla birlikte Türkiye’de ikamet ettiğimiz için sürece 
yoğun bir biçimde dâhil olduk – bundan da mutluluk duyuyoruz. Ek iş yükünü karşılamak 
her zaman kolay olmasa da, personelim çok destekleyici oldu.  
 
Ayrıca bu deneyimden hepimiz bir şeyler öğrendik: örneğin, başka türlü 
karşılaşmayacağımız çeşitli kuruluşlarla Türkiye içindeki erişimi ağımızı genişlettik.  
 
Yardımcım Davide Lombardo ve başta Sinem Mengüç ve Recai Çeçen olmak üzere yerel 
personelimizle birlikte, merkez ofis, yerel organizasyon sorumluları ve katılımcılar ile - ki 
aralarında yetkililer, sivil toplum kuruluşları, medya ve diplomatik topluluk var – etkileşimi 
kolaylaştırdık. Önemli belgelerin çevrilmesi ya da iletişim bilgilerinin alınması gibi kapsamlı 
bir idari destek verdik. Son olarak söylesem de en az diğerleri kadar önemli olan ise, 
toplantılar hakkında kamuoyunun bilgilendirilmesi için erişim kanallarımızı kullanmış 
olmamız.  
 
IN: Türk yetkilileri, halk/kamuoyu ve İstanbul kentine gelecek olursak, onlar etkinliği 
nasıl karşılıyor? 
 
Samiei: Yetkililer doğal olarak bu etkinliği çok ciddiye alıyor ve başarılı olmasını sağlaya 
kararlılar. Hazine Müsteşarlığı, T.C. Merkez Bankası, Dışişleri Bakanlığı, İstanbul 
Belediyesi ve diğer kurumlardan gelen üyelerden oluşan bir bakanlıklar arası eşgüdüm birimi 
gerek Fon gerekse Banka’dan muadilleri ile yakın temas içinde.  
 
Önemli bir zorluk toplantının nerede yapılacağı meselesiydi. İstanbul güzel ve tarihi ancak 
yoğun nüfuslu bir kent. Ancak etkinliğin doğası gereği de büyük bir alanın tahsis edilmesi 
gerekiyordu. Yetkililer İstanbul merkezinin dışında bazı yapılar inşa etmeyi düşündüler. Ama 
kısa sure sonra bunun yerine Lütfi Kırdar Kongre Merkezi’ni şehrin merkezinde en son 
teknolojinin kullanıldığı bir merkeze dönüştürerek yenileme ve geliştirmeye karar verdiler. 
Burası gerçekten de bu toplantıların İstanbul’un gelecek kuşaklarına mirası olabilir. 
Karşılaşılan güçlükler göz önüne alındığında, çalışma görece kısa bir zamanda (bir yılı biraz 
aşan bir sürede) tamamlandı; bu da Türklerin güçlü iş ahlakı ve yetkililerin gerekeni yapma 
konusundaki kararlılığının bir ispatı.      
 
Toplantılar, yetkilere birçok fırsat sunacak. Başarılarını göstermeye dair haklı gerekçelerine 
ek olarak, G-20 toplantılarında giderek artan biçimde yaptıkları üzere, tartışmalara da damga 
vurmaya kararlılar. Özellikle de yeni başlamış olan küresel ekonomik toparlanmayı 
güçlendirme ve krizde son noktasına varmış olan aşırılıklardan kaçınma konusunda kendi 
fikir ve tekliflerini ileri sürecekler.   

 
İstanbul’un sakinlerine gelince, onlar da kendilerini hâlihazırda sıkışık olan trafiğin ciddi 
anlamda kötüleşmesine hazırlıyorlar, bu da IMF’nin önceden özür dilediği bir durum! 
 
 
 


